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ROK 2001 



Otvárame novú knihu kronikárskych záznamov obce Vlčkovce. Aká náhoda, jej prvé riadky 

zaznamenávajú viac významných udalostí.  

Ľudstvo našej planéty vkročilo do nového, tretieho tisícročia. Kráľ času neúprosne odzvonil 

prvé hodiny dvadsiateho prvého storočia roku dvetisícjeden.  

Šiesteho januára sme si pripomenuli výročie prvej písomnej zmienky v našej obci, i keď je 

polemické, či je to 665.výročie alebo 770. 

Prvého januára uplynulo desať rokov existencie opäť samostatnej obce Vlčkovce. Po zániku 

obce Dudváh začal svoju činnosť Obecný úrad Vlčkovce.  

Jubileum oslávili aj naši Záhradkári a Klub dôchodcov.  

Čo zaželať našej obci a našim občanom?  

Buďme vždy súdržní a hrdí na svoju dedinu, zveľaďujeme a skrášľujeme ju, aby bola naozaj 

domovom pre všetkých nás, taká ako si neraz zaspievame: „Slovenská rodná dedina, najkrajšia 

na svete jediná, domov drahý...“  

Snažme sa o to, aby v histórii našej dediny, a tým aj na stránkach tejto kroniky bolo vždy viac 

dobrého a pozitívneho, ako negatívneho.  

VEDENIE OBCE 

Od novembra 1996 vedie obec starostka obce MUDr. Darina Marušiaková. Zástupcom 

starostky je Ing. Jarolím Šimo.  

Zloženie Obecnej rady, Obecného zastupiteľstva, zostava pracovníkov OcÚ, sú uvedené 

v predchádzajúcom zväzku kroniky v záznamoch od roku 1999. Činnosť vykonávajú ďalej 

v nezmenenej zostave. V uvedenom zázname sú tiež podrobne rozpracované hospodárske 

pomery v obci, obchodná sieť, firmy a podnikatelia, komunikačné spojenia, organizácie 

a spolky. Nakoľko nedošlo k podstatným zmenám, nebudem ich znova opisovať.  

OBYVATEĽSTVO 

Udalosť celoštátneho charakteru 

Dňa 14. júna 2001 boli na Okresný úrad v Trnave odovzdané výsledky sčítania ľudu, domov, 

bytov a iného majetku. Štatistické práce u nás vykonávali tri sčítacie komisárky Ing. Sabína 

Klačová, Mária Hermanská a Viera Krajčírová. Okamih sčítania bol o polnoci z 25, na 26. mája 

2001. Stav podľa výsledkov sčítania v našej obci je nasledovný:  

1 148 občanov je prihlásených na trvalý pobyt v našej obci 

37 občanov nebolo v čase sčítania doma 

3 ľudia s iným trvalým pobytom boli v obci na návšteve 

565 je trvale bývajúcich mužov 

67 je mužov nad 60 rokov 

376 mužov je od 17 do 60 rokov 

122 mužov je do 17 rokov 

583 je trvale bývajúcich žien 

162 žien je nad 55 rokov 

306 žien je vo veku od 17 do 55 rokov 

115 žien je do 17 rokov 



577 z toho 320 mužov a 257 žien je ekonomicky aktívnych, čo predstavuje 50,26 % z počtu 

obyvateľov (pracujúci, pracujúci dôchodcovia, nezamestnaní, ženy na materskej dovolenke) 

88 z toho 52 mužov a 36 žien je nezamestnaných 

360 máme čísel domov 

316 domov je určených na bývanie 

30 domov je neobývaných 

286 domov je trvalo obývaných 

371 je bytov 

332 bytov je trvalo obývaných 

39 bytov je neobývaných 

Jubilanti 

Najstaršia občianka pani Helena Puškášová sa dožila 94 rokov. Najstarší manželia Kamila 

a Štefan Horváthoví oslávili 85. narodeniny.  

Do života sme uvítali prvé dieťa roka – storočia, či tisícročia v našej obci Martina Slováka. Po 

ňom prišlo 5 ďalších novorodeniatok, Martin Haršányi, Katarína Hlavinková, Róbert Bobák, 

Ivan Kvasnica a Michaela Holovičová.  

Manželstvo uzavrelo 5 manželských párov.  

Rozlúčili sme sa s 15 spoluobčanmi: Augustín Kráľovič, Ján Štefunko, Mária Škorcová, 

Jozefína Šuranová, Anna Antalová, Terézia Kalivodová, Karol Sloboda, Michal Bohunický, 

Anna Lenghartová, Helena Tkáčová, Ferdinand Mihálik, Terézia Gavalcová, Vladimír 

Michalec, Irma Kociánová, Jozefína Miklovičová.  

ČINNOSŤ OBECNÉHO ÚRADU 

Zasadnutia Obecnej rady sa uskutočnili 11krát a Obecné zastupiteľstvo sa stretlo na 7. 

zasadnutiach. Čerpanie rozpočtu obce bolo schválené bez výhrad tak, ako bolo predložené pani 

starostkou. Bez výhrad boli schválené aj výsledky auditu, predložené Ing. Martou 

Serenčéšovou. Bez výhrad bola schválená aj účtovná uzávierka za rok 2000 s nasledovným 

výsledkom hospodárenia:  

Do cestného fondu  43 275,33 Sk 

Do rezervného fondu 1 095 394,60 Sk 

Do príjmov 764 909,00 Sk 

Spolu  1 903 578,93 Sk 

Schválený bol rozpočet obce na rok 2002. Ku dňu 31.12.2000 bola uskutočnená inventarizácia 

majetku obce.  

Ďalšia etapa kanalizácie 

Uskutočnila sa kolaudácia poslednej etapy kanalizácie, úsek s kritickým spádom sa zanáša ale 

je funkčný. Podľa vyjadrenia odborníkov ide o malý prietok vody, je potrebné aby boli napojení 

ďalší občania. Termín napojenia pre občanov v tretej etape bol do 30.9.2001. Náklady na 

občana boli 150 až 170 Sk za rok. Vybudovaná bola ďalšia trasa kanalizácie od prečerpávačky 

po dom Uhrovičových, teda dolný koniec obce. Snahou OZ je dobudovať kanalizáciu po mlyn 

a Mýto. Na základe iniciatívy obce sa po dlhých prieťahoch napojila aj Základná škola, Okresný 

úrad vyčlenil príspevok konečne aj na tento účel.  

 

 



Obecné pozemky 

Aj v tomto roku pokračovala obec vo vypracovaní geometrického plánu pozemkov, ktoré sú 

v užívaní občanov, ale sú majetkom obce.  

V lokalite Gerha a v areáli Cukopu bolo schválené vybudovať priemyselný park v súlade 

s územným plánom obce, čo sa nakoniec pre podmienky zo strany štátu neuskutočnilo.  

Farma Fresh 

Dňom 1.2.2001 zaniklo Poľnohospodárske družstvo v Majcichove a vznikla firma Farma 

Fresh. Na stredisku Vlčkovce zostala len živočíšna výroba. Na základe odsúhlasenia OR a OZ 

podpísala starostka obce zmluvu o nájme poľnohospodárskej obecnej pôdy s Farmou Fresh, 

doplnenú o časť penále z nezaplatenia nájomného. Návrh odpredaja kultúrnospoločenskej 

miestnosti bývalého Poľnohospodárskeho družstva PD, prípadne jej výmena za obecné 

pozemky, bol zamietnutý. Zmena nastala v prenájme pozemku, na ktorom je novinový stánok  

v obci. Stánok prevádzkuje firma T PRESS. Mesačný poplatok bol odsúhlasený na 400 Sk. 

Občania boli informovaní o možnosti výstavby nájomných bytov v obci. Vzhľadom na nie 

veľmi priaznivé podmienky výstavby voči obci i občanom ich stavebná komisia neodporúčala. 

Nakoniec seriózny záujem prejavili iba tri rodiny.  

Stavebná komisia prerokovala návrh nového územného plánu obce Križovany. OZ nesúhlasilo 

s výstavbou priemyselnej zóny na hranici obcí, v susedstve domov číslo 258 a 217. OZ 

nesúhlasilo so zaslaním žiadosti vláde Slovenskej republiky na bezplatný prevod 49 % akcií 

Jadrovej elektrárne V1 a V2 do majetku obcí.  

Bude obecný vodovod?  

V spolupráci s obcami Opoj a Križovany bolo zadané vypracovanie štúdie vodovodu Firme 

Hydrocop. Uzatvorená bola zmluva na vypracovanie projektovej dokumentácie k územnému 

konaniu, koncept projektu pre stavebné povolenie a projekt na stavebné povolenie v cene 

195 000 Sk bez DPH. Z toho 170 000 Sk uhradil dotáciou Štátny fond likvidácie jadrovo-

energetických zariadení a odpadu.  

Na vylepšenie prostredia kinosály a jej viacúčelové využitie boli uložené veľkoplošné parkety 

pred javiskom, v sume 60 000 Sk.  

Filmový klub POHODA 

POHODA je názov novozriadeného klubu. Jeho vedúcim je Miroslav Škorec. Dňa 20. 

novembra 2001 na zasadnutí Rady Asociácie filmových klubov v Bratislave, bol Filmový klub 

Pohoda Vlčkovce prijatý do Asociácie filmových klubov. O novovzniknutom klube bola 

dokonca uverejnená správa v denníku SME dňa 3.11.2001, s uvedením sídla v miestnom kine 

Rozvoj s kapacitou 120 miest a týždennou frekvenciou premietania jedného filmu. Nájomná 

zmluva za prenájom kinosály, za účelom premietania filmov a tiež poskytnutia klubových 

priestorov na besedy, bola s OcÚ uzatvorená dňa 1.7.2001. Kiež by naši mládežníci našli 

v týchto priestoroch skutočnú pohodu, lepšiu ako v priestoroch čakární a ulice. Ožije snáď aj 

stará tradícia nášho kina, ktoré bolo prvým a dlho jedným aj pre okolité obce.  

Pre ekonomický úsek OcÚ bol zakúpený nový počítač od Firmy TOPSET, v hodnote 45 000 

Sk.  

Novinkou bola možnosť prispievať zamestnancom k dôchodkovému poisteniu. OcÚ ju 

zrealizoval v poisťovni TATRY SYMPATIA pre administratívne pracovníčky OcÚ v mesačnej 

splátke po 300 Sk.  



Poplatky 

Sobáš v skrátenej verzii bez zverejňovania si dosť často žiadajú snúbenci, ktorí sa sobášia 

druhýkrát. Sobášny deň bol určený v piatok. V prípade uzatvorenia manželstva v sobotu, bude 

účtovaný poplatok vo výške 300 Sk.  

Cintorínske poplatky boli ponechané v pôvodnej výške, ale doba prenájmu bola znížená z 10 

na 5 rokov s platnosťou od 1.1.2002. Poplatok za jednohrob je 200 Sk, za dvojhrob 400 Sk, za 

trojhrob 600 Sk a za detský hrob 50 Sk.  

V zmysle nového zákona o odpadoch boli stanovené sadzby za zber, prepravou 

a zneškodňovanie komunálnych a drobných odpadov nasledovne:  

200 Sk ročne za každého člena domácnosti prihláseného k trvalému pobytu 

5 lístkov na vyvezenie odpadu na každého člena s trvalým pobytom  

200 Sk ročne za rekreačne využívaný dom 

800 Sk na osobu s možnosťou rozpätia do 30 Sk sú upravené sadzby pre právnické osoby 

(školy, obchody...) 

Poplatok veterinárovi za očkovanie psov bol až 80 Sk.  

V rámci protipožiarnej ochrany uskutočnil kominár revíziu komínov v domoch, s poplatkom 

72 Sk za komín.  

Krajšie prostredie 

Záujem OcÚ sa sústredil aj na skrášľovanie obce. V mesiaci marci boli pracovníkmi VPP 

vysadené šípy na hlavnej ulici. Ďalšia starostlivosť o ne je na občanoch. V letnom období 

vylepšovali tiež úpravu cintorína kosením a občas aj trávnikov pred domami.  

Občania boli pravidelne informovaní v živote v obci miestnym rozhlasom, oznamami vo 

vývesnej tabuli pred OcÚ a cestou Vlčkovského občasníka. V predvečer Dňa víťazstva 8. mája 

bola v miestnom rozhlase spomienková relácia.  

Udalosť celoštátneho charakteru 

Voľby do orgánov samosprávnych krajov 

Predseda Národnej rady Slovenskej republiky vyhlásil voľby do orgánov samosprávnych 

krajov a určil deň ich konania na sobotu 1. decembra 2001. Vo volebnom obvode okresu Trnava 

sa volilo 9 poslancov a 1 kandidát na predsedu samosprávneho kraja. Voľby predsedu sa 

opakovali v druhom kole dňa 15. decembra 2001. Víťazom vo volebnom obvode Trnavského 

samosprávneho kraja sa stal kandidát koalície HZDS – SMER – SOP Ing. Peter Tomeček pred 

kandidátom SMK Ing. Jószefom Kvardom.  

Výsledky hlasovania v našej obci:  

Počet zapísaných voličov v zozname 897/1. kolo 896/2. kolo 

Počet zúčastnených voličov 366 413 

Počet platných hlasov pre zastupiteľstvo 350 404 

Počet platných hlasov pre predsedu  353 399 

Percento účasti 40,8 46,09 

Najviac hlasov získali kandidáti koalície HZDS – SMER – SOP. Aj v našej obci zvíťazil 

kandidát na predsedu kraja Ing. Peter Tomeček.  

 



Poľnohospodársky cenzus 

Udalosť celoštátneho charakteru  

Okrem sčítania ľudu, domov, bytov a iného majetku pripravil Štatistický úrad SR ďalšie 

sčítanie – Poľnohospodársky cenzus – za účelom získať informácie o stave poľnohospodárskej 

pôdy, v rámci prípravy Slovenskej republiky (SR) pre vstup do Európskej únie.  

Sčítanie prebehlo v dňoch 1. novembra až 3. decembra 2001. V našej obci sa uskutočnilo 

v troch obvodoch. Údaje sa týkali chovu domácich hospodárskych zvierat a pestovania 

poľnohospodárskych produktov. Údaje v jednotlivých obvodoch zhromažďovali Ing. Jarolím 

Šimo, Ing. Mária Cabanová a Ing. Ondrej Caban.  

ZDRAVOTNÍCTVO  

Praktická lekárka MUDr. Anna Vargová zhodnotila zdravotný stav obyvateľov a akútne 

problémy zdravotníctva nasledovne: „V obvode Vlčkovce – Križovany je nárast 

srdcovocievnych ochorení, menovite ischemickej choroby srdca, vysokého krvného tlaku, 

nárast výskytu diabetu a tiež nárast nádorových ochorení hlavne tráviaceho traktu, pľúc 

a ženských orgánov. Posledné roky priniesli spoluúčasť pacienta na hradení zdravotnej 

starostlivosti v podobe doplácania na lieky a hradenie niektorých výkonov na ambulancii 

praktického  lekára pre dospelých.  

Na druhej strane sa rozšírili preventívne očkovanie proti chrípke a pneumokokovej infekcii, 

ktoré je pre vybrané vekové skupiny obyvateľov hradené zo zdravotného poistenia. Poradňu 

pre matky s deťmi poskytuje MUDr. Kadlíčková raz za dva týždne v ambulancii praktického 

lekára. Na ošetrenie cestujú matky s deťmi do Trnavy.  

Zubná lekárka MUDr. Marta Zárecká poskytuje denne ošetrenie aj pre občanov z Opoja 

a Majcichova.  

KULTÚRNO-SPOLOČENSKÝ ŽIVOT 

Len čo pominula radosť z Vianoc a vítanie nového roka, prihlásilo sa veselé obdobie fašiangov. 

Bola to prvá príležitosť pre kultúrnu komisiu OcÚ, ktorá má hlavnú úlohu pri riadení 

kultúrnospoločenského života v obci. Kultúrne podujatia organizovala za spoluúčasti 

organizácii, klubov a škôl. Prvým tohtoročným podujatím bolo Pochovávanie basy v nedeľu, 

25. februára. Po dlhšom čase sa hádam znova táto tradícia oživí. Režisérmi programu boli Juraj 

Kudláč a Mária Hlavičková, účinkujúci členovia Vlčkovanky a Telovýchovnej jednoty. 

Predstavili sa vyparádení v slovenských krojoch. Básňou Slovenka začala program Štefka 

Dobrovodská. Potom už zneli ľudové piesne Vlčkovanky prepletané vtipmi v podaní Juraja 

Kudláča, Radovana Novanského, Márie Hlavičkovej, Denisy Štefákovej a predsedkyne 

kultúrnej komisie Márie Madarovej. Pridal sa najstarší člen skupiny František Blahúth 

a harmonikár František Široký.  

-Už sa fašang kráti, už sa nenavráti, staré dievky plačú, že sa nevyskáču- 

Ako to už býva, koľko smiechu, toľko plaču. Do sály vstúpi smútočný sprievod. Chlapci niesli 

basu, za nimi Rudolf Križanovič v úlohe pána farára s kaplánom Jaroslavom Jakubechom, taký 

pár by sa ťažko našiel. Prítomných vysvätili vodou, ale aj slivovicou, veď jej mali plné vedro. 

Záchodovou kefou rozsievali kvapky po celej sále, aby sa ušlo každému. 

Vytrvalé boli babky, plačky Žofka Vašková, Gita Kapusnáková, Kveta Králiková, poriadne 

vyplakané. Doznieval rozlúčkový obrad „Dolóres, dolóres...“ Pán farár sa potúžili „omšovým“, 



aj si skočili záverečný tanec a naposledy basu aj prítomných „posvacili“. No a do Veľkej noci 

žiadne veselie, žiadny tanec. 

Rozlúčkový obrad s basou: 

Dolóres, dolóres, naučá ta v pekle móres! 

Ach tá basa naša, tancuvala pri tebe šecká chasa. 

 

...Vlčkovské dzívčence nenaríkajte, 

račej si mládencov vácej všímajte. 

Prestante mládenci chodzit do Opaja, 

tam na rande chodzá dvá aj trajá. 

A vy staré baby, od Vás sa lúčim, 

šeckých starých vdovcov Vám tu poručím. 

Neronte slzy, neplačte nahlas, 

šak tí starí vdovci pójdú len po Vás... 

 

Zbohom tu spočívaj basa premilá, 

aby si sa k Velkej noci zas zobudzila. 

Dolóres, dolóres, naučá ta v pekle móres! 

Dolóres in ferni, naučá ta v pekle presúkavát cverny... 

 

Naši regrúti 

V posledný aprílový večer boli zase stredobodom pozornosti naši regrúti. Futbalisti a Hostinec 

u Michala spolu s regrútmi zorganizovali tradičné Stavanie mája. Pred hostincom rozvoniavala 

cigánska pečienka, zalievala sa samozrejme pivom. Deti zase opekané špekáčky a kofola 

prilákala zďaleka. To všetko sprevádzala veselá hudba s diskotékou. Chvíle napätia či sa máj 

podarí postaviť, prišli nečakane spríjemniť aj členovia folklórnej skupiny z Križovian. 

 

S príchodom polnoci regrúti dokázali svoju mužnosť. Vyzdobený máj hrdo stál. Dedinu zdobil 

celý mesiac. Tentoraz však na máji miesto fliaš viselo osem plastových pohárikov s menami 

regrútov. Pekný a hlavne bezpečný nápad. 

 

1.jún – MDD 

Pred sviatkom Medzinárodného dňa detí (MDD) si naši regrúti opäť zapracovali a to pílením 

svojho mája a prípravou vatry pre deti. Miestom oslavy opäť spojenej s opekaním, bolo ihrisko 

TJ. 

 

13.máj – Deň matiek 

Druhá májová nedeľa bola zasvätená všetkým matkám. Deň matiek – 13. máj – začal 

sprievodom detí s mažoretkami, žiačkami našej školy do sály kultúrneho domu (KD). Tu 

mamičky a babičky pozdravil zástupca starostky Ing. Jarolím Šimo. Pekným programom sa 

poďakovali svojim mamám deti Materskej a Základnej školy. 

 

Prišiel cirkus 

Našu obec navštívil 20. augusta Cirkus. Vystúpenie sa uskutočnilo na ihrisku TJ. Vstupné pre 

deti bolo 60,-Sk, pre dospelých 80,-Sk. 

 



V predvečer Mikuláša 

Mikulášsky večierok dňa 5. decembra s radosťou očakávali všetky deti. Mikuláš v osobe 

Rudolfa Križanoviča prišiel do sály KD, no a ako inak – s darčekom pre každé dieťa. 

 

Pozornosť dôchodcom 

Nezabudlo sa ani na najstarších občanov. Dňa 9. decembra sa uskutočnilo posedenie pre 

dôchodcov. Okrem kultúrneho programu potešil aj malý darček vo forme vianočných salóniek. 

 

MIESTNA KNIŽNICA 

 

Možnosť kultúrneho vyžitia ponúkala Miestna knižnica. Knižničný fond obsahuje 4 147 

knižničných jednotiek. Skladba bola nasledovná: odborná literatúra pre dospelých 348, pre deti 

202, krásna literatúra pre dospelých 2 227, pre deti 1 394 jednotiek. Okrem knižných titulov 

bola aj možnosť výpožičiek časopisov. 

 

Registrovaných čitateľov bolo 123, z toho 79 do 15 rokov. Najväčší záujem bol o krásnu 

literatúru, z radov dospelých bolo 1 285 a detí 592 výpožičiek. Podstatne nižší bol záujem 

o odbornú literatúru, dospelí si požičali 118 a deti 159 titulov. 

 

Okrem zakúpenia nových kníh v počte 79 kusov, obohatili knižný fond darcovia. Jozef Štibravý 

daroval 1 kus, Terézia Barincová 4, Marta Baranovičová 10, Michal Retzer 1, A. Miklovičová 

143 kusov (brožúr). 

 

Zápisné do knižnice bolo 20,-Sk a pre deti 10,-Sk. Knižnicu viedla Mgr. Viera Kráľovičová. 

V mesiaci júl uskutočnila trojčlenná komisia menovaná OcÚ revíziu knižničného fondu. 

 

ŠKOLSTVO 

 

S príchodom nového kalendárneho roka naši školáci už končili prvý a začínali druhý polrok 

školského roka 2000 – 2001. Popri svojich povinnostiach majú predsa jednu výhodu, začiatok 

roka totiž oslavujú dvakrát. V januári vítajú nový občiansky rok a v septembri nový školský 

rok. 

 

Materská škola – MŠ 

 

Škôlkari nemajú ešte problémy so známkami a tak sa po vianočných prázdninách sústredili na 

prípravu maškarného plesu, prípravu masiek a výzdobu tried. V deň plesu, 27. februára sa 

predvádzali tie najkrajšie masky, princezničky, obskakovali ich šašovia, indiáni, kvetinky. 

Originálny bol čert, Zoro, mušketieri aj kuriatko. Za usilovnosť boli všetky deti rovnako 

odmenené sladkosťami od sponzorov. Nechýbalo fotografovanie masiek. Do školského albumu 

pribudlo aj spoločné foto z ďalšieho dňa. 

 

Obvodné podujatie 

Svojim vystúpením na Deň matiek pripomenuli ročné obdobia a zožali veľký úspech. Bola to 

ukážka vedomostí z celého školského roka. 

 

Prvý raz sa zúčastnili spoločného nesúťažného vystúpenia v Opoji. „Zahrajme sa spolu“ bol 

názov tohto dopoludnia. Zúčastnili sa ho deti z materských škôl Opoj, Križovany, Majcichov, 



Vlčkovce, Zeleneč, Lovčice, Brestovany. Naše deti viedla riaditeľka MŠ Helena Štefunková 

a učiteľka Lýdia Retzerová. 

 

Škola v prírode 

V dňoch 28. mája až 1. júna sa 15 detí zo staršej skupiny zúčastnilo pobytu v Škole v prírode 

na Dobrej vode. Z pobytu s pani učiteľkami Jantovou a Retzerovou a mamičkami pani 

Demovičovou a Danovou si priniesli veľa pekných zážitkov. 

 

Oslavu MDD pokazilo daždivé počasie, ale vylepšili ju sladkosti od sponzorov pani Heskovej, 

MO HZDS a Rodičovského združenia. 

 

Prvý školský výlet 

Prvý raz boli škôlkari na výlete v Bratislave. Obdivovali zvieratká v Zoologickej záhrade, lode 

na Dunaji, páčilo sa im bábkové divadlo O Palčekovi. 

 

29. jún odzvonil koniec školského roka. Budúci prváci dostali knižné odmeny a slávnostne sa 

rozlúčili. 

 

Školský rok 2001/2002 

Nový školský rok 2001/2002 sa začal 3. septembra. Zapísaných bolo 42 detí, z toho dve boli 

dvaapolročné. Kolektív pracovníčok v nezmenenej zostave viedla riaditeľka školy Helena 

Štefunková. Vyučovali tri kvalifikované pani učiteľky, Lýdia Retzerová, Mária Bartošová 

a Dagmar Jantová. V školskej jedálni pracovali kuchárky Lýdia Vašková, Mária Supeková, 

Anna Halanová a vedúca jedálne Marta Péteryová, ďalej školníčka Silvia Dudášová a kurička 

Irena Široká. 

 

Okrem vyučovacích povinností mali deti spestrený pobyt napríklad vystúpením kúzelníka, 

Mikulášskym posedením, slávnosťou pod jedličkou. Posedenia obohatili darčekmi, mamičky 

prispeli pečivom, darčeky pripravila MO HZDS. No a to sa už všetci tešili na Vianoce a zimné 

prázdniny. 

 

Pre nezáujem rodičov prázdninová prevádzka nebýva. 

 

Základná škola – ZŠ 

 

Dňom 8. januára 2001 po vianočných radovánkach a prázdninách začali pre žiakov opäť 

školské povinnosti. Bolo ešte treba poopraviť niektoré známky, aby polročné vysvedčenie bolo 

čo najlepšie. Prvý polrok skončil 31. januára a po jednodňových prázdninách nastala krátka 

úľava. 9. februára navštívili žiaci v Trnave rozprávkové predstavenie Aladinova lampa.  

 

16.2. bolo veselo, v školskej jedálni sa konal maškarný ples. Vzácne bolo, že všetci žiaci mali 

masky. Pre 10 najkrajších a najvtipnejších masiek pripravila Rodičovská rada odmeny. 

 

Talentovaní žiaci si zasúťažili v prednese poézie v školskom kole súťaže Hollého pamätník. 

Knižné odmeny boli udelené štyrom najlepším. 

 

 

 



Tématická inšpekcia 

V dňoch 27. – 29. marca bola uskutočnená tématická inšpekcia. Pani inšpektorka Mgr. Margita 

Nevrlová hospitovala na hodinách slovenského jazyka, prírodovedy a prvouky. Predmetom 

inšpekcie bola pedagogická dokumentácia školy. 

 

Exkurzie, výlety, návštevy, mimovyučovacia činnosť 

Dňa 9. mája sa žiaci zúčastnili exkurzie v Jaslovských Bohuniciach. Oboznámili sa s objektom 

atómovej elektrárne. Prostredníctvom náučných zábavných filmov spoznávali princíp činnosti 

elektrárne a výroby jadrovej energie. 

 

Vzácna bola návšteva detí z MŠ. S prvákmi si vymenili vlastnoručne zhotovené darčeky 

a zoznámili sa so školským prostredím. 

 

31. máj bol dňom školského výletu do Bratislavy. Žiaci navštívili Devín, Slavín, pozreli si aj 

vilu v ktorej býva pán prezident a zabavili sa v Zoologickej záhrade. 

 

1.jún sviatok detí oslávili s novými kamarátmi v ZŠ v Opoji. Zahrali si spolu futbal, zmerali 

sily v športových súťažiach a domáci pripravili chutné občerstvenie.  

 

Nezabudli ani na svoje mamičky a babičky. Ku Dňu matiek okrem kultúrneho programu 

pripravili darčeky. Šikovné mažoretky sa predstavili nielen doma, ale aj v Seredi. 

 

Vedomosti a zručnosti si žiaci upevňovali v krúžkoch Mladý zdravotník a Šikovné ruky pod 

vedením vyučujúcich Aleny Doležalovej a Jarmily Horváthovej. 

 

Spolupráca so školou 

Úspešná bola spolupráca s rodičmi. Okrem spomínaných odmien pre žiakov zakúpili do jedálne 

záclony. 

Pracovníci OcÚ pomohli pri úprave okolia školy a pomohli tiež pri drobnej údržbe a opravách. 

 

Odmeny najlepším 

Pri slávnostnom ukončení školského roka boli za výborný prospech odmení žiaci Lucia 

Zaťková 1. ročník, Jakub Sivák 3. ročník, Katarína Krasňanská 2. ročník, Lucia Bohunická 4. 

ročník. So školou sa rozlúčili štvrtáci odchádzajúci na 2. stupeň ZŠ. 

 

35 rokov učiteľskej praxe 

Po 35. rokoch učiteľskej praxe odišla na starobný dôchodok Mgr. Jarmila Horváthová. Na 

tunajšej škole pracovala 24 rokov, z toho 9 rokov vykonávala funkciu riaditeľky školy. 

 

Školský rok 2001/2002 

Na svojej fotografii z 1. ročníka (rok 1949/50) som napočítala 28 žiakov. Škola mala vtedy 5 

tried. Dnes naša malotriedna škola má spolu 33 žiakov a dve triedy. Je pravdou, že počet detí 

klesá, aj 1. stupeň ZŠ sa zmenil z 5. ročníkov na 4. k úpadku sa však hodne pripisujú aj rodičia, 

ktorí dávajú deti do iných škôl. V tomto školskom roku navštevovalo ročníky 1. – 4. 

v Križovanoch 21 detí a v Trnave 3 deti. 

 

Štruktúra pedagogického a žiackeho kolektívu 

Pedagogický kolektív a štruktúra tried boli nasledovné: 



Mgr. Jarmila Horváthová vyučovala 1. triedu zloženú z 12 detí 1. ročníka a 9 detí 3. ročníka. 

Mgr. Erika Šušlová, riaditeľka školy, vyučovala 2. triedu v spojení 6 detí z 2. ročníka a 6 detí 

4. ročníka. 

Marta Kudláčová bola vychovávateľkou 1. oddelenia ŠK – 21 detí. 

Alena Doležajová, vychovávateľka 2. oddelenia ŠK – 12 detí (ŠK – školský klub). 

Elena Mokrá vyučovala nepovinný predmet náboženská výchova, navštevovalo 32 žiakov. 

Záujmové útvary – Šikovné ruky, viedla J. Horváthová (12 žiakov) 

                                Mladý zdravotník, A. Doležajová (12 žiakov). 

 

V tomto období teda v prvom polroku sa uskutočnili v rámci mimovyučovacej činnosti 

nasledovné podujatia: O vlkovi ktorý hovoril to isté (2.10.), Alica v krajine zázrakov (3.11.), 

boli divadelné predstavenia v Trnave v Divadle Janka Palárika. Kúzelnícke variéte (27.11.), 

Posedenie pod jedličkou (20.12.) sa uskutočnili v škole. Na poslednom pripravili žiaci besiedku 

a program rodičom. 

 

Obdobie do Vianoc je krátke a preto viac síl treba sústrediť na vyučovaciu činnosť. 

 

Naše deti sú známe usilovnosťou pri zbere papiera a textilu. Tento rok prebehol v škole zber 

plastových fliaš. 

 

Rozmiestnenie deviatakov 

Deväť rokov povinnej školskej dochádzky ukončilo v Križovanoch 11 našich žiakov. Na ďalšie 

štúdium boli prijatí nasledovne: 1 žiak Gymnázium, 1 žiak Obchodná akadémia, 1 žiak 

Združená stredná priemyselná škola, 4 žiaci Stredné odborné učilište (SOU) energetické, 2 žiaci 

SOU železničné, 1 žiak SOU poľnohospodárske, 2 žiaci SOU – SZSD (Slovenského zväzu 

spotrebných družstiev). 

 

CIRKEVNÝ ŽIVOT 

 

Duchovný farnosti pán farár Libor Škriputa zhodnotil účasť veriacich na svätej omši. Podľa 

jeho odhadu býva v kostole asi 400 ľudí, čo je zhruba tretina občanov. Veľmi slabá býva účasť 

v pracovných dňoch. 

 

Január bol v znamení doznievania vianočných obradov. Na sviatok Troch kráľov (6.1.) sa 

svätila voda v kostole. Ženy si ju v džbánoch odnášajú domov. Prvý dúšok patrí každému 

členovi rodiny ako symbol zdravia. V domácnostiach sa používa v sväteničkách – pred 

odchodom z domu, ďalej pri rozlúčke so zosnulým, pri chorobách hrdla, pri posviacke domu 

na Štedrý večer... Tradícia svätenia vína na Jána zanikla. 

 

Novinka 

Novinkou bolo udelenie súhlasu kostolníkovi pánu Vladimírovi Michalcovi otcom 

arcibiskupom Jánom Sokolom, udeľovať sviatosť eucharistie na svätej omši a v prípade potreby 

aj chorým. 

 

Zbierky veriacich 

Výsledky zbierok na stavbu fary boli: v Križovanoch 200 500,-Sk, vo Vlčkovciach 60 400,-Sk. 

Zbierka na charitu: v Križovanoch 12 000,-Sk, vo Vlčkovciach 7 000,-Sk. 

Zbierka na kúrenie: v Križovanoch 15 000,-Sk, vo Vlčkovciach 12 000,-Sk. 



 

Veľkonočné sviatky začali obradmi na Zelený štvrtok (12.4.). Na Veľký piatok mnohí veriaci 

uchovali zvyk modlitby pri hroboch na cintoríne. Kedysi to boli aj skoré ranné modlitby 

v kostole a ranné umývanie sa v potoku. Uloženie Svätého kríža do hrobu ako aj slávnostné 

Vzkriesenie na Bielu sobotu so sprievodom ulicou, vysluhoval pán kaplán Radovan Bazala. 

 

Z veľkonočných zvykov a tradícií 

Ako si sama spomínam na veľkonočné zvyky, veľmi sme sa ako deti tešili na svätenie jedla. 

Táto tradícia zanikla. Vo veľkonočné ráno sme sa ponáhľali do kostola s košíkom, v ktorom 

boli v bielom obrúsku zabalené veľkonočné raňajky. Nemohla chýbať veľkonočná mäsová 

plnka, vianočka, vajíčka uvarené na tvrdo a soľ. V niektorých rodinách si ich ešte udržiavajú, 

ale už len s posvätením domu. u nás sú to stále tie najvzácnejšie raňajky v roku. 

 

Chlapci chodili šibať iba v pondelok dopoludnia (predtým v nedeľné popoludnie začínala 

rozháňačka). V utorok bola dievčenská šibačka. 

 

Zaniklo napríklad aj chodenie s májom na Kvetnú nedeľu. Bol to konár stromu ozdobený 

vyfúknutými vajíčkami (víduškami) a stužkami. 

 

Prvé sväté prijímanie 

Jednou z pekných udalostí bolo Prvé sväté prijímanie. Dňa 20. mája k nemu pristúpilo osem 

detí. V pekne vyzdobenom kostole sa oči upierali na rovnako pekné tri dievčatá a päť chlapcov. 

 

Úraz pri stavbe fary 

Ešte že to pán farár všetko stihol, pretože zakrátko, 15. júna ho postihla nepríjemná udalosť. Pri 

stavbe fary si nešťastne zlomil nohu pádom z lešenia. Bolo to deň pred slávnosťou Božieho 

Tela. Slávnostnú Sv. omšu s procesiou ku štyrom oltárom pred domami na hlavnej ulici 

celebroval p. kaplán Bazala za bohatej účasti veriacich. Dievčatá zdobili cestu kvetnými 

lupienkami.  

 

Neskôr sa ujal zastupovania mladý pán farár Jozef Kemp. Pohreby vysluhoval aj 

novovysvätený diakon Marián Bosý z Križovian. V priebehu troch týždňov bolo v obci sedem 

pohrebov. 

 

Posledná rozlúčka 

Smutnú udalosť priniesol september, keď sme sa nečakane rozlúčili s obetavým kostolným 

pánom Vladimírom Michalcom. Zomrel vo veku 70 rokov. Dôstojnej rozlúčky sa zúčastnilo 

päť kňazov a množstvo veriacich, spoluobčanov a priateľov. 

 

Novým kostolníkom sa stal pán František Vidlička. 

 

Po dlhom čase bola v tunajšom kostole svadba. Dňa 25.8. si povedali „áno“ Katarína 

Miškolciová z Vlčkoviec a Miroslav Stanček z Pezinka. Pani Františka Šuranová poskytla prvej 

družičke pekný verš ktorým sa vyberalo do vienka, ako sa u nás hovorí „do vínka“. Uvedený je 

v závere záznamu. 

 

 

 



Patrónka kostola 

Patrónkou nášho kostola je Svätá Terézia z Lisieux, zasvätený jej je 1. október. Preto sa v prvú 

októbrovú nedeľu u nás slávia hody. S kolotočmi sa dosťahovalo aj babie leto. 

 

November je smutnejší mesiac, pripomíname si sviatok Všetkých svätých a Pamiatku 

zosnulých. 

 

Čas radosti, veselosti... 

Čas sa rýchlo prehupol do Vianoc. Pred Štedrým dňom priniesli chlapci – miništranti do 

príbytkov Betlehemské svetlo. Čaro Vianoc umocnil v kostole vianočný strom, tentoraz od 

rodiny Bohunickej. 

A bola krásna, Tichá noc... 

 

POLITICKÉ STRANY, HNUTIA 

 

Miestna organizácia Hnutia za demokratické Slovensko – ľudová strana – MO HZDS ĽS 

 

Predsedom Miestnej organizácie Hnutia za demokratické Slovensko je naďalej pán Marián 

Miškolci. Organizácia eviduje 18 členov. 

V tomto roku upustili od organizovania Vatry zvrchovanosti pri príležitosti Pamätného dňa SR. 

Boli však organizátormi Mikulášskeho večierka pre deti. Okrem toho prispeli finančnou 

čiastkou 1 000,-Sk na spríjemnenie osláv MDD v MŠ. 

 

Dedinská organizácia Strany demokratickej ľavice – SDĽ 

 

Predsedom Dedinskej organizácie Strany demokratickej ľavice bol Ing. Milan Šimo. Počet 

členov v obci sa znižuje. 

 

29.august – štátny sviatok SR 

Pri príležitosti 57. výročia Slovenského národného povstania (SNP) usporiadala spomienkové 

podujatie v obci, spojené s položením kytice k pomníku padlých v druhej svetovej vojne, ktorý 

je pred tunajším kostolom. 

 

SPOLKY A ORGANIZÁCIE 

 

Miestna organizácia Slovenského červeného kríža – MO SČK 

 

Najušľachtilejšou akciou MO SČK bolo darovanie krvi. Jej výnimočnosť spočíva v tom, že 

prijímateľ krvi je obyčajne v krajnej núdzi a je darcovi neznámy. O tom, že darovanie krvi 

posilňuje pocit ľudskej spolupatričnosti, svedčí skutočnosť, že sa stane návykom humanity. 

Tak tomu bolo aj u našich darcov, ktorým SČK odovzdal plakety za viacnásobné 

bezpríspevkové darcovstvo krvi (BDK) v roku 2000, ako aj ostatným občanom ktorí sa 

zúčastnili hromadných odberov krvi. 

 

Ocenenie Jánskeho plaketou 

Plakety Prof. MUDr. J. Jánskeho obdržali: 

Viera Hlavinková, nar. 1954, zlatá plaketa za 30 násobné BDK 

Jozef Koštial, nar. 1951, strieborná plaketa za 20 násobné BDK 



Vladislav Kráľovič, nar. 1975, bronzová plaketa za 10 násobné BDK 

Miroslav Kubov, nar. 1971, bronzová plaketa za 10 násobné BDK 

 

Hromadný odber krvi 

V dňoch 14. mája a 12. novembra 2001 sa uskutočnili hromadný odbor krvi v Nemocnici 

s poliklinikou v Trnave. Odberu sa zúčastnili títo naši občania: Jaroslav Silný, Iveta Antalová, 

Daniela Viselková, Peter Slezák, Juraj Kudláč, Pavol Mihálik, Denisa Štefáková, MUDr. 

Darina Marušiaková, Radovan Novanský, Ing. Sabína Klačová, Marián a Zdenka Kolekoví, 

Pavol Kucman, Vincent Brestovanský, Pavol Kalivoda, Jozef Leitner, Jozef Koštial, Štefan 

Ševčík, Monika Fuknová, Jozef Miklovič, Mário Križanovič, Ingrid Sersenová, Viliam 

a Kristína Gingoví, Adrián Retzer, Kvetoslava Bubláveková, Eva Kráľovičová č. 140, Tibor 

Dano, Miroslav Axman, Valéria Orešanská, Ľubica Pukancová, Miroslav Kubov. 

 

Pomoc sponzorov 

K usporiadaniu posedenia pre darcov prispeli OcÚ, Železnice SR – odbor nákladnej dopravy 

a prepravy, Anna Ištvancová, Pavol Hanus, Hostinec u Michala, Jana Zvolenská, Danipek 

Trnava, Filip Uhrovič, Helena Beláková. 

 

Členky výboru 

Na úspešnom organizovaní akcie sa podieľali členky výboru MO SČK, Renáta Kudláčová, 

Helena Beláková, Denisa Štefáková, Alžbeta Richtáriková, Zuzana Miháliková. 

 

Zdravotnícka osveta 

Organizácia má 96 členov. Jej poslaním je aj šírenie zdravotníckej osvety. Do tejto úlohy sa 

ochotne zapojila aj praktická lekárka MUDr. Anna Vargová svojou prednáškou Prvá pomoc. 

Predsedkyňa MO SČK Renáta Kudláčová poskytovala v každom čísle Občasníka rady 

k udržiavaniu si lepšieho zdravia. Prihovorila sa témami Darcovstvo krvi, Čo je alergia, jej 

liečba a prevencia, Hypertenzia. Starostka obce MUDr. Darina Marušiaková, v súvislosti 

s tragickou udalosťou teroristov v New Yorku 11.9.2001, upozornila na riziká ohrozenia 

rádioaktívnymi látkami a spôsob pred ich účinkami. 

 

KLUB DÔCHODCOV 

 

Počet členov Klubu dôchodcov bol v tomto roku 58. Klub vedie Božena Štefáková, jej 

zástupkyňou je Anna Prívozníková, pokladníčkou Angela Magulová, kronikárka Mária 

Hlavičková, členky revíznej komisie Hedviga Doktorová a Štefánia Dobrovodská. 

Ako každoročne, aj tento rok bola činnosť klubu bohatá. Začala akoby inak, piesňami. Naše 

speváčky si v kostole zaspievali a zaspomínali s bývalou organistkou Angelikou Nemčíkovou 

a jej matkou. 

 

Na Dereši 

Členovia klubu sa radi zabávajú. V januári sa zúčastnili nahrávky humoristickej relácie Dereš 

v Trnave, so známymi humoristami a hercami. 

 

Silvester v televízii 

Rozosmiate tváre členov klubu sme však mali možnosť vidieť aj v televíznom silvestrovskom 

programe v závere roka. Zúčastnili sa nahrávky tohto programu v Bratislave. 

 



Veselé piesne a humor aj sami rozdávajú pri podujatiach v obci. Zvlášť dobre vyzneli v našich 

starých krojoch v už spomínanom pochovávaní basy.  

Bez Vlčkovanky, v ktorej sú prevažne členovia klubu, sa nezaobídu ani udalosti vážne. Ochotne 

sprevádzajú pohrebné obrady a spevy na sv. omšiach. 

 

Rehabilitačné cvičenie žien 

Naše ženy si chcú vylepšiť kondíciu a zdravie nielen smiechom a zábavou, ale aj pohybom. 

Nenechali sa zahanbiť skupinou mladých cvičeniek. Od apríla rozbehli rehabilitačné cvičenie. 

Cvičili dvakrát do týždňa pod odborným vedením rehabilitačnej sestry Márie Gondovej zo 

Serede a starostky obce. O záujme a úrovni svedčil pribúdajúci počet cvičeniek. 

 

Pútnické zájazdy 

Aj v tomto roku v mesiaci jún zorganizovali púť k Patrónke Slovenska do našej Národnej 

baziliky v Šaštíne. Obrady celebroval biskup mons. Dominik Tóth. Púte sa zúčastnilo 43 našich 

občanov. 

Na pozvanie veriacich z Majcichova sa 24 občanov zúčastnilo púte v Žarožiciach na Morave, 

pri príležitosti sviatku narodenia Panny Márie. Daždivé počasie prekazilo plánovaný sviečkový 

sprievod. Úmysel putujúcich však nezahnala ani silná búrka. 

 

Klub oslavoval 

Pravidelné nedeľné klubové stretnutia, oslavy jubilantov, vyvrcholili oslavou 5. výročia 

založenia Klubu dôchodcov v našej obci, dňa 27. decembra. Slávnostné posedenie spestrilo 

občerstvenie, drobné darčeky, kytičky pre najstaršie členky klubu. Nechýbala ani spomienka 

na zosnulých členov. Záver nemohol byť iný ako pesničky pri harmonike Ferka Širokého. 

 

Jednota SD – spotrebné družstvo 

 

Jednota SD Trnava už síce nemá v obci predajňu, ale zostalo jej verných 25 členov. Podľa 

zmenených zásad vyplácania úrokov, budú členom pripísané do 31.12. bežného roka. O ich 

výške budú členovia písomne informovaní a môžu s nimi disponovať do 28.2., v opačnom 

prípade im budú odoslané poštou. 

 

Základná organizácia Slovenského zväzu záhradkárov – ZO SZZ  

40 rokov ZO SZZ Vlčkovce 

 

Pre našich záhradkárov bol rok 2001 jubilejným 40. výročím založenia ZO. 

Organizácia u nás vznikla na podnet našich občanov Jána Masára a Viktora Juračku. K nim sa 

pridalo 20 ďalších pestovateľov. Dejiny ZO sa začali písať dňa 14. februára 1961, keď bola ZO 

Vlčkovce zaregistrovaná do Slovenského záhradkárskeho zväzu. Počas 40 rokov sa záhradkári 

zviditeľňovali pestovateľskými úspechmi na výstavách ovocia a zeleniny, degustácii vín 

a nezabudnuteľných tanečných zábavách s jabĺčkovou volenkou. 

 

Vzniku ZO SZZ predchádzalo v našej obci založenie Slovenskej ovocinárskej spoločnosti už 

v roku 1933. Mala vtedy 20 členov a viedol ju šesť členný výbor. 

 

Pamätný list ZO SZZ 

Z príležitosti jubilea boli udelené ocenenia, ktoré na výročnej schôdzi odovzdala tajomníčka 

OV SZZ v Trnave, Ing. Plačková. Všetci členovia a hostia obdržali Pamätný list. 



Udelenie ocenení členom ZO SZZ 

Udelené boli nasledovné ocenenia: 

Republikové: Ján Masár, Vladimír Michalec, František Šuran, Jozef Šimo, Filip Uhrovič 

Okresné: Marián Miškolci, Ľubomír Sivák, Jaroslav Kocmál, Jozef Kráľovič, Jozef Koštiaľ, 

Jana Dobrovodská, Ing. Milan Šimo 

Ocenenie ZO SZZ: Ján Turanský, František Široký, Peter Chrvala, Anna Kocmálová, Štefan 

Horváth, Vladimír Lovás, Vít Šarmír, Alojz Antal. 

 

K 31.12.2001 mala ZO SZZ 67 členov. Chod viedol 10-členný výbor s predsedom Milanom 

Kollárom. 

 

Koštovka vína 

Prvou akciou, ako býva zvykom, bola degustácia vína „Koštovka“. Do súťaže bolo zaradených 

36 vzoriek bielych vín a 16 červených. 12-členná porota vedená Ľubomírom Sivákom, udelila 

zlaté medaile 14. bielym a 6. červeným vínam, strieborné medaily 21 bielym a 8. červeným 

vínam. 13 ocenení „šampión“ a popredné miesta získalo PD Majcichov, kde je vincúrom 

Vlčkovčan Ľubomír Sivák. Z domácich vystavovateľov toto ocenenie získal Jozef Koštiaľ za 

zmes bielu, Viliam Ginga a Filip Uhrovič za vzorku frankovky.  

Členovia výboru sa zúčastňovali podujatí organizovaných OV SZZ. Radami a informáciami 

usmerňovali ostatných občanov. 

 

Výstava ovocia, zeleniny a kvetov 

Domácej výstavy ovocia, zeleniny a kvetov 23.9. sa zúčastnilo 14 pestovateľov. Najviac 

vzoriek dodali Filip Uhrovič, Vladimír Lovás, František Šuran, Pavol Hanus. Vzorky darovali 

deťom do MŠ a ZŠ. 

V jesennom období bola zabezpečená objednávka stromov a drevín zo šľachtiteľského ústavu 

vo Veselom.    

 

ŠPORT 

 

Telovýchovná jednota – TJ Družstevník Vlčkovce 

Futbalový oddiel 

 

Telovýchovná jednota v rámci propagácie telovýchovy a športu sústredila svoju činnosť na 

futbalový oddiel. Aj v tomto roku boli utvorené tri družstvá – A družstvo dospelých, družstvo 

starších žiakov a dorast. 

Príprava na jarnú odvetnú časť súťaže začala v januári. Umiestnenie A-družstva na čele tabuľky 

s trojbodovým náskokom bolo povzbudivé, avšak družstvo pomaly začalo strácať dych. 

Konečné umiestnenie družstva v súťaži bolo na 4. mieste. V ďalšom ročníku si v jesennom kole 

vybojovali predbežné 2. miesto. Ako sa družstvo vyrovná s týmto stavom ukáže až ďalšia jarná 

odvetná časť. 

Trénerom družstva bol Ľubomír Sivák, vedúcim Jaroslav Jakubech. 

 

A-družstvo dospelých 

Káder A-mužstva tvorili hráči: Milan Miklovič, Richard Hlinka, Jaroslav Madara, Matej Sivák, 

Vladislav Kráľovič, Ján Lacko, Zdenko Štefunko, Pavol Hruška, Michal Chrvala, Marek Bilčík, 

Branislav Belák, Vladimír Lovás. 

 



Dorast 

Konečným umiestnením dorastencov v jarnej súťaži bolo 8. miesto. V jesennom kole sa 

spomedzi 11. účastníkov umiestnili na 6. mieste. Aj dorast trénoval Ľubomír Sivák, vedúcim 

družstva bol Vladimír Falath, najlepším strelcom Stano Potisk. 

 

Žiacke družstvo 

Cieľom žiackeho družstva bolo hľadanie talentov a ich príprava pre vyššie kategórie. Trénerom 

bol Stanislav Šimo, vedúcim Štefan Hlavinka. Najlepším strelcom sa stal Michal Kráľovič. 

 

Sú aj problémy 

TJ okrem problémov v hre zápasila aj s ďalšími, ako časté striedanie vo vedení TJ, disciplína 

v žiackom družstve, slabý záujem o brigády v areáli TJ, nepovolané návštevy v areáli, ktoré sa 

podieľali na devastovaní. Areál je trvalo otvorený, bez oplotenia. 

Napriek týmto ťažkostiam a ekonomickým problémom sa podarilo čiastočne vybudovať 

striedačky pre hráčov, chýba ešte prekrytie strechy. 

 

V spolupráci s OcÚ a podnikateľmi obce zorganizovali oslavu MDD na ihrisku. 

 

Ženy si vylepšujú kondíciu a zdravie 

 

Šport je u nás každoročne parketa mužská, no tento rok sa už v polovici februára dali do 

cvičenia naše mladé ženy a dievčatá. Pod vedením Klaudie Kubovičovej z Opoja sa stretávala 

asi 12 členná skupina 2krát do týždňa v kinosále pri cvičení aerobiku s hudbou. 

 

Vydržali 5-hodinový maratón 

15. decembra 2001 sa 11 cvičeniek zúčastnilo päťhodinového maratónu „FORTE – telá 

v pohybe“, ktorý sa konal v športovej hale Družba v Trnave. 

Ako som už spomínala, dievčatá vyprovokovali aj skupinu starších žien, ktoré sa venovali 

rehabilitačnému cvičeniu. 

 

Stolný tenis mužov 

 

Muži zatiaľ fandili svojim hráčom. Dňa 2. marca sa v Hostinci u Michala konal 1. ročník súťaže 

v stolnom tenise. Súťažilo 10 dvojíc systémom každý s každým. Po dramatickom finálovom 

zápase sa celkovými víťazmi stali Peter Kocmál s Ivanom Viselkom. Na druhom mieste sa 

umiestnila dvojica Roland Donay s Michalom Viselkom, tretia bola dvojica z Opoja Karnas – 

Krivošík. 

 

Kulturisti pokračujú 

 

Naďalej cvičia muži – kulturisti. V počte asi 20 cvičia individuálne. Pomôcky si zabezpečujú 

sami. Ich klubom je miestnosť pod javiskom kinosály KD. Organizačným vedúcim je Peter 

Antal. 

 

Miestna organizácia Zväzu zdravotne postihnutých 

 

Dňa 22. februára 2001 bola v obci založená Miestna organizácia Zväzu zdravotne postihnutých. 

Predsedníčkou sa stala Ing. Mária Cabanová. Organizácia má 21 členov. 



Členom sa môže stať občan, ktorý dovŕšil 15 rokov, bez ohľadu na druh a stupeň postihnutia, 

rodinný príslušníci zdravotne postihnutých. Členmi môžu byť aj občania ochotní dobrovoľne 

pomáhať postihnutým.  

Členstvo vo zväze prináša aj niektoré výhody. Držiteľ preukazu má zdarma vstup na niektoré 

kúpaliská, 50% zľavu pri technickej kontrole svojho vozidla a iné. Slovo výhody v tomto 

prípade radšej nahradím slovom úľavy. 

 

Poľovnícke združenie – PZ Vlčkovce – Opoj 

 

Poľovnícke združenie je vzácnym spolkom mužov susedných obcí, ako vidno z názvu 

Vlčkovce – Opoj. Ich spoločným záujmom je starostlivosť o zver v revíre a samozrejme aj 

pôžitok z lovu.  

V tomto roku malo združenie 23 členov. Vzácnosťou v mužskom kolektíve je jedna žena Ing. 

Adriana Vašková z Opoja. Funkciu predsedu vykonával Ing. Ľubomír Doležaj z Trnavy, 

tajomníkom bol Ing. Ján Krajčovič z Vlčkoviec. 

 

Starostlivosť o zver 

V rámci starostlivosti o zver vykonávali sčítanie jarných stavov, očakávaných prírastkov, 

vypracovávali plány lovu. Zabezpečenie dostatočného množstva krmiva na zimné obdobie 

patrilo medzi prvoradé úlohy. Pre toto obdobie zakúpili 100kg kamennej soli s vitamínmi. 

V revíri mali 45 krmelcov pre bažantov, 6 krmelcov pre jarabice, 14 soľníkov, 13 jasieľ, 8 

kazetelnicových posedov. 

 

Nárast stavu zveri 

Počas poľovačiek sa ukázalo, že stavy zveri boli vyššie ako v predchádzajúcom roku, stúpli aj 

prírastky malej zveri. Produkcia diviny stúpla na 0,52ks/ha (vloni 0,186ks/ha). 

Vypustenie 19 kusov zajaca poľného v roku 2000 na Horné pole, prinieslo svoje ovocie 

v podobe nárastu zajačej zveri a jej úlovku. V tomto roku sem vypustili 11 samíc zajaca 

poľného a do hája 13 králikov. Vďaka provizórnej liahni a starostlivosti Tibora Kajdačiho 

o bažantnicu, vypustili do revíru 40 vychovaných bažantov. Nakoľko bola silná zima a snehová 

pokrývka trvala dlho, boli organizované častejšie spoločné kŕmenia zveri aj zasoľovaním. 

 

Výsledky lovu 

V roku 2001 bol počet ulovenej zveri nasledovný: srnčia zver 11 kusov, zajac 165, z toho bolo 

55 zajacov odchytených a odovzdaných, bažant 129 kusov. Ulovená bola aj škodná zver 

v počte: líška 22 kusov, vrana 23, straka 43, túlavý pes 5, túlavá mačka 12 kusov. 

Pomocníkmi poľovníkov sú psy. Združenie má 5 stavačov, 1 brlohára a ešte troch brlohárov vo 

výcviku.  

Členský vklad činil 6 000,-Sk. Chvályhodné je, že finančná situácia PZ bola oproti minulým 

rokom lepšia, no odmeny členom sa nevyplácali. Členovia odpracovali 1971 brigádnických 

hodín. 

 

Úspechy v chove holubov 

 

Spolok, či klub chovateľov holubov nemáme, ale napriek tomu máme v obci spoluobčanov, 

ktorí svoj voľný čas venujú ušľachtilému koníčku – chovu okrasných holubov, alebo 

športových, či úžitkových. Aby mohli svoje chovateľské úsilie zúročiť, overiť si kvalitu svojich 

zverencov na súťažiach, sú registrovaní v kluboch iných obcí. 



Úspešným chovateľom je Štefan Repiský. K jeho doterajším úspechom patria popredné miesta 

v súťažiach poštových holubov:  

2. miesto v preteku z Plzne, rok 1994 

1. miesto pretek z Chomutova, r. 1995 

2. miesto pretek z Lipska, r. 1995 

1. miesto pretek z Kladna, r. 2001 

Najviac si cení víťazstvo tohtoročných mláďat Oblastného združenia Pezinok, ktoré má 123 

členov. 

Chovu športových a poštových holubov sa venuje aj Ľuboš Matúš a Alojz Antal mladší. 

 

POČASIE A MIMORIADNE UDALOSTI 

 

Na rozmary počasia si už zvykáme. Tvrdšia zima začala v 2. januárovom týždni, ale sneh 

napadol až 21. januára v sprievode studeného vetra. V čase od 29.1. do 2.2. boli celookresné 

chrípkové prázdniny sprevádzané chladným veterným počasím. 

 

Zatmenie Mesiaca 

Vyznávačom astronómie neuniklo pozorovanie úplného zatmenia Mesiaca.24. januára, o 21.h. 

45.min. vrcholilo červeným mesiacom.  

 

Zemetrasenie pri Bukovej 

V týždni 5.-9. februára boli zase rekordne vysoké teploty. Dňa 7.2. bola teplota +17°C (stupňov 

Celzia) a 23.2. opäť silný vietor a búrka. V ranných hodinách 24. februára o 5.h. 20.min. bolo 

zemetrasenie o sile 2,5 stupňa pri Bukovej v našom okrese. 

Apríl sa prihlásim typickým striedavým počasím. Aj Veľká noc bola so studenými dažďovými 

prehánkami. 

Zima nebola bohatá na sneh a rovnako suché bolo aj leto. V dôsledku jarných mrazov nebola 

úroda marhúľ, takže cena za 1kg sa vyšplhala až na 25,-Sk. 

Máj sa prihlásil krásnym letným počasím s teplotou 25 až 28°C, noci však boli chladné. 

Očakávaní „zmrzláni“ neprišli, príslovie z pranostiky však naplnil Medard. Večer 8. júna sa 

prihlásil dažďom a búrkou. Výdatný dážď bol 17. júla, narobil problémy poľnohospodárom. 

Zber obilovín umožnili až horúčavy na prelome júl-august. Odrazom bolo následné zvýšenie 

cien múky, chleba, pečiva. 

 

Blesk zasiahol kostol 

V piatok 10.augusta večer zasiahol do kostola blesk. Poškodil elektrické vedenie aj zvonenie, 

zásuvky, svetlá. Poškodená bola aj časť verejného osvetlenia na dolnom konci obce 

a v záhumenskej ulici. V dome Silvie Dudášovej poškodil dva televízne prijímače a Františke 

Lenghartovej plynový kotol. Obidva domy sú v blízkosti kostola. 

 

Šťastie v nešťastí 

Že počasie vplýva na psychiku človeka, potvrdili aj nasledovné udalosti. Most nad križovatkou 

si vybrala mladá žena z Križovian na ranný zoskok 3. apríla. Našťastie skončila iba so 

zlomeninami.  

August bol horúci a horúco bolo aj niektorým mužom. Pred hostincom sa totiž odohrala bitka 

dvoch mužov z jednej rodiny. Mohla skončiť tragicky, nebyť prvej pomoci ktorú poskytla 

starostka obce MUDr. Marušiaková a privolala rýchlu zdravotnú pomoc.  

 



So septembrom sa prihlásilo chladné jesenné počasie, dážď, bolo už treba prikurovať. Na hody 

však bolo pekne, s teplotou +21°C. Výrazne poklesli teploty na sviatok Všetkých svätých, keď 

sa v priebehu noci ochladilo až o 10-15°C. O dva dni už bolo pekne, cintorín sa rozžiaril 

svetlom lampášov, sviečok a žlto-bielych chryzantém. Silné ochladenie bolo na Katarínu, prvý 

sneh napadol 27.11. Extrémne chladno s teplotou do -20°C bolo 15. decembra. 

Na Vianoce bolo počasie ako sa na tieto sviatky patrí. So snehom, v chladnom šate zimy, sme 

sa rozlúčili s rokom 2001 a uvítali Nový rok, rok 2002. Polnoc – prerod rokov sprevádzali 

zvuky a svetlá petárd, dopĺňané radostnými výkrikmi silvestrujúcich v bare a kde-tu vylákali 

na ulicu aj susedov k novoročným gratuláciám. 

 

DOPLNKY Z HISTÓRIE OBCE 

Futbal v našej obci 

 

Futbal má v našej obci dlhoročnú tradíciu. Na prvých hráčov si zaspomínal starý hráč a doteraz 

zanietený fanúšik, skoro osemdesiatnik, Emil Sivák:  

 

Prvé ihrisko 

„Do histórie našej obce futbal vošiel okolo roku 1930. Prvé družstvo založili bratia Viselkoví 

– Karol, Ján, Jozef a Šantor, Kollár Ján – Bajcár, Chobot Štefan, Weis Miki, Štefunko Aladár, 

Bohunický Ján, Popovič Ján, Kotvas Jozef, Vaško Jozef. Ihrisko bolo v priestoroch terajšieho 

zdravotného strediska a v jamách (za ním). 

Neskôr, asi v roku 1936 sa už hralo na ihrisku v Hliníku. V tom čase boli hráčmi Hlavinka 

František a Michal, Magula Kamil, Ferdinand a Jozef, Cehlárik Štefan a Ferdinand, 

Chynoranský František, Kalivoda Michal, Kucman Michal, Sivák Emil a Jozef, Vigláš Jozef, 

Švanda Karol, Weis Béla, Vívoda František, Reháček Ján a Rudolf, Kubíček Mikuláš a ďalší. 

Hrali s ťažkou koženou loptou. 

 

Slavoj Farkašín 

Na terajšom mieste sa ihrisko vybudovalo za pomoci Cukrovaru, viac však s pomocou koní 

a ručne, v roku 1946. Družstvo malo názov SLAVOJ FARKAŠÍN. Tvorili ho hráči Kalivoda 

Anton a Teodor, Cehlárik Teofil a Vendel, Štefunko Ján a Emanuel, Šimo Jozef, Sivák Emil, 

Bohunický Michal, Koštial František, Uhrovič Alojz. Neskôr to boli Horváth Ján, Šturdík Ján, 

Jozef, Michal a Aco, Kollár Albert, Barta Milan, Kráľovič Jozef, Ján a František, Madara 

Jaroslav, Štibrányi Jozef, Dano Alojz a František, Šuran František, Valný Ján a postupne 

prichádzali mladší hráči. 

 

Majstrovstvá sveta 

Futbalu sa u nás darilo. Časom, v roku 1956 sa naši futbalisti vypracovali do krajskej súťaže. 

Naši chlapci Horváth Ján, Šturdík Ján, Sivák Mário, Horváth František, reprezentovali 

v Ligovom družstve a známy hráč Jozef Štibrányi sa zapísal do histórie svetového futbalu 

svojim rozhodujúcim gólom v reprezentácii Československej republiky, na majstrovstvách 

sveta v Chile tým vybojoval 2. miesto.“ 

 

Zo svadobných zvykov 

 

Dôležitým medzníkom v živote človeka je uzavretie manželstva – svadba. V minulosti ju 

sprevádzali viaceré obrady a zvyky.  



Začínali pytačkami a zásnubami, nasledovali ohlášky v kostole, ktoré sa opakovali trikrát. 

Samotný sobáš začínal odobierkou ktorú vykonal starý svat – krstný otec nevesty. Svadobný 

sprievod dedinou nemohol uniknúť ani jednému oku. Po sobáši v kostole, bola v dome nevesty 

svadobná hostina. Počas nej prvá družica vyberala do vienka. V neskorých večerných hodinách 

sa odišlo tancovať do sály v hostinci, teda v šenku Dobrovodských. Neskôr, okolo polnoci bolo 

sólo pre novomanželov a odčepčenie nevesty. Nad ránom sa opäť prichádzalo do domu nevesty, 

kde pokračovala hostina. 

Svadba končila káčerom, kde mladší svadobčania držiac sa za ruky tvorili reťaz a prekonávali 

rôzne prekážky, samozrejme so spevom „...Každý káčer svú kačičku, hej vede si ju za 

ručičku...“ 

 

Svadobná odobierka 

Odobierka znela napríklad aj takto: 

Ked Pán Boh stvoril svet, stvoril aj človeka.  

Ale Boh vedel, že by mu samému dobre nebolo,  

zaumínil si, stvorit mu manželku.  

Tak aj tento náš mládenec v srdci svojem uvažuval,  

že svoj stav mládenecký zmení na stav manželský.  

Preto rozhodol sa s tu prítomnú pannu..... 

do stavu manželského vstúpit. 

Milé dietky, pokleknite pred rodičov na kolená  

a poproste ich o rodičovské požehnání. 

Potom pojdeme v mene Božém do chrámu,  

vykonat čo cirkev káže krestanovi každému. 

 

Vyberanie do vienka 

Pred vyberaním do vienka sa prvá družica takto prihovorila svadobčanom: 

Páni mladší, páni starší, aj Vy starí svatové, dovolíte k Vášmu stolu pristúpit, slovo – dve 

prihovorit? Áno, lebo né? 

Po výkrikoch svadobčanov pokračovala: 

Pred (Miškolcovýma) je záhradenka, v tej záhradke fialenka. Išól tadze švárny mládenec Mirko, 

on do nej nazrel a tam fialenku peknú zazrel. Kázal mi ju odtrhnút. Já som tú fialku odtrhla 

a z nej pekná panna vykukla, bola to Katka, kerá sa neská vydáva, svoj venček zelený z hlavy 

skladá a na bíly čepec sa zmáha. Kdo móže, napomóžte, kdo groš, kdo dva, kdo pól dolára! Aj 

já by som napomohla, ale som si budelár doma zabudla. Kolko móžte, tolko napomóžte. Hore 

muzika! 

(Nasledovalo vyberanie do taniera a potom ďakovanie): 

 

Ďakovanie svadobčanom 

Naša mladá nevesta Vám odkazuje,  

že Vám ona za tí dary pekne dakuje.  

Ked ste sa na jéj svadbe nenajedli, prindzite na mojú.  

Moja svadba bude v pondzeli, po volakerej nedzeli.  

Moja svadba bude bohatá. Zabije sa na nej kravička rohatá,  

slepička chochlatá, aj húska jarabatá.  

Kdo sce na mojej svadbe byt, mosí si pecen chleba donést,  

nóž aj vidličky, pokrájat ho na krajíčky.  

Jak Kristus Pán povedal, ked na kríži skonával  



a tŕnovú korunu nám zanechal, mládencom aj pannám,  

aby sme si pomysleli na jeho umučení  

a zachovali svoj venček zelený. 

 

Odovzdanie darov novomanželom 

Tak Ty Mirko milý, červený aj bíly,  

vskazuje ci tvoja najmiléjšá dobré zdraví.  

Tak ci ona praje, jako sama sebe, cestu na prechádzku,  

lásku na prekážku, stoličku javorovú, stolček mramorový.  

V tom stolčeku je liter vínečka a za groč žemlička.  

Ked to vy dvá vypijete a zíte, nikdy sa nepominete. 

Já vaša verná slúžčička, bola som usilovná jako ščelička.  

A že som sa snažila, moc tolárov som pre Vás vyzbírala.  

Za svoju vernú službičku, scem šak odmenu maličkú,  

aby si mladý pán aspon desat ráz, svoju ženičku pobožkal! 

 

Poznámka: Verše sú v trnavskom nárečí, ako sa kedysi reprodukovali. 

 

 

Na písanie kroniky za rok 2001 boli použité pomôcky: 

Zápisnice zo zasadnutí Obecného zastupiteľstva vo Vlčkovciach. 

Občasník, časopis OcÚ Vlčkovce 

Vyhodnotenie činnosti organizácií, strán, klubov.  

Rozhovor s občanmi Vlčkoviec.  

Vlastné poznámky.  

 

Kronikársky záznam obce Vlčkovce za rok 2001 bol prerokovaný v Obecnej rade vo 

Vlčkovciach, ktorá ho dňa 9. apríla 2002 schválila. 

  

  

 


